

Referat

Forum: Brugergruppen  
 Tid: Torsdag den 8. juni 2023, kl. 18.30  
 Formøde i Arbejdsgruppen kl. 17.30  
 Sted: Bygning M, Gate 21, Liljens Kvt. 2

Deltagere: Brugergruppen – Se liste  
 Formand Marianne Burchall  
 Afdelingsleder Marie Guldborg  
 Driftsleder Steen Westring  
 Klimakoordinator Hans-Henrik Høg  
 Medarbejder ved Albertslund Forsyning Jack Edwards  
 Afbud: Brugergruppen – se liste  
 Enhedsleder Plan, Byg & Miljø Trine Tybjerg  
 Referent: Tina Malling Buck

Dato: 8. juni 2023  
 Sags nr.:00.22.04-P35-4-23  
 Sagsbehandler: tmg

### 1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt

### 2. Orientering fra HOFOR v/Christian Ammitsøe, oplægget fra HOFOR kan ses i PowerPoint præsentationen som ligger på hjemmesiden.

**PFAS** – HOFOR undersøger kun forhold om drikkevand og grundvand. Povl Markussen, VA afd. 10 Hyldebjergvej, orienterede fra bestyrelsesmødet i HOFOR fra onsdag den 7. juni 2023. Mængden af tilgængeligt grundvand af drikkevandskvalitet er for nedadgående og der opdages flere og flere problematiske stoffer i grundvandet. Povl fortalte ligeledes, at vi ser ind i et vandingsforbud allerede nu pga. vandmangel. Formanden opfordrede de enkelte grundejerforeninger til at bidrage til, at der fx ikke bruges miljøfremmede stoffer der kan skade grundvandet ved nedsivning for på den måde at passe på vores grundvand og at man kun vander i ydertimerne.

#### Planlagte Renoveringer – Drikkevandsledninger.

Der blev opfordret til at man koordinerede med HOFOR hvis man skulle have anlægsarbejder så der ikke skal graves flere gange. Det er spildevandsledninger der skal tv inspiceres. Resultatet af disse inspektioner vil vise, hvilke ledninger der skal renoveres og det vil typisk være ca.15%. De ledninger der skal renoveres bliver renoveret med som oftest ved strømpeforing ca. et halvt til tre kvart år efter undersøgelsen har fundet sted. Kriterierne for udvælgelse af veje til inspektion er alder, materialer, tilstand, driftsproblemer der alt sammen indtastes i et computerprogram hvorefter et skadesindeks kan beregnes og på den baggrund udtages de forskellige ledningsstræk til evt. renovering.

Formanden opfordrede til at alle foreningerne skal være proaktive i forhold til HOFOR, så der kan koordineres bedst muligt.

### Mødesager/notater der skal videre til politisk behandling/orientering:

### 3. Oplæg til ny takststruktur - Pia Larsen fremlagde oplægget til den nye takststruktur sammen med Pernille Salomonsen og Carsten Dahl.

---

**Albertslund Forsyning**  
 Vognporten 9  
 2620 Albertslund

info@albforssyning.dk

T 43 68 68 88

---

**Albertslund Kommune**  
 By, Kultur, Miljø & Beskæftigelse



Annette Storgaard, AB Vest, håbede at ændringen kunne udskydes til 2025. Hun spurgte til definitionen på en storkunde, hvilket forklares som en kunde hvis månedlige forbrug er over 50 MWh.

Lars Bremer, AB syd, opfordrede til, at man fastholder kubikmeterfaktoren som den er i dag, da den nye metode ikke er helt retfærdig og ikke kan straffe dårlige afkølere tilstrækkeligt. Pernille Salomonsen forklarede, at loftet i dag er på 15% og at loftet højest må være 30%.

Peter H. Larsen, Grundejerforeningen Herstedøster syntes, at det er godt, at man går væk fra kubikmeterfaktoren og det giver folk mere motivation ved at tydeliggøre at priserne for varme er forskellige vinter og sommer. Pia Larsen svarede hertil, at et bilag (vedlagt) viser et eksempel på en regning hvor prisen for de forskellige måneder netop viser dette.

Steen Hansen, Grundejerforeningen Poppelhusene fortalte, at nogle af husene ikke kan energirenoveres og selv kommunen har kastet håndklædet i ringen. Pernille Salomonsen svarede, at der burde kunne gøres noget og, at forsyningen deltager i forskellige EU projekter, hvor man afprøver forskellige tiltag.

Hans Nielsen, Grundejerforeningen Blomsterkrogen mente ikke, at den nye taksstruktur er en simplificering, men uoverskuelig. Hvis man baserer den faste afgift på forbrug 3 år tilbage er det ikke rimeligt i forhold til tidspunktet for en eventuel energirenovering af ens ejendom. Steen Westring forklarede, at Dansk Fjernvarmeforening anbefaler denne model til opkrævning af fast takst, så det er ikke Albertslund Forsyning som har opfundet modellen.

Henrik Dahlberg, Røddager fortalte, at når man taler om aconto-afregning er det et spørgsmål, om det er kundernes eller kommunens likviditet der belastes – hvem skal fungere som bank og lægge ud i vintermånederne.

Pia Larsen, Grundejerforeningen Albertslund Vest I, forklarede, at det forliggende forslag er et kompromis der er indgået i arbejdsgruppen. Forslaget skal sendes videre til MBU og KB. Hvis forslaget godkendes i KB, vil Forsyningen udvikle et program til hjemmesiden, hvor den enkelte fjernvarmekunde selv kan beregne sin varmeafregning. På Forsyningens hjemmeside ([link](#)) er der forskellige forslag og anbefalinger til energiforbedring i lejligheder.

Povl Markussen mente, at motivationstaksten skal hedde noget andet – afkølingstarif eller lignende – som nu – det har vi nogenlunde lært at forstå.

Peter H. Larsen, fortalte, at han selv har forklaret andre i sin forening om udregningen af de nuværende takster, hvilket viste sig ekstremt svært.

Denne nye måde kan udregnes på papir så det er en kæmpe fordel med den nye takst.

Takststrukturen blev sendt til afstemning.  
Optælling: 23 stemmer ja, 2 imod, 3 undlader.

Den nye takststruktur blev godkendt.

## Sager til behandling/beslutning i Brugergruppen:

- Drøftelse af evt. ad hoc arbejdsgruppe/Klimaborgerforum vedr. Klimaplan** - oplæg fra Hans Henrik Høg.  
Alex Larsen fra Bedsteforældrenes KlimaAktion holdt et lille oplæg.

Formanden fortalte, at KB ønsker, at borgerne skal inddrages, og at det i KB er blevet drøftet, hvordan sådan en gruppe kunne organiseres.

Formanden forklarede, at gruppen kom ind under Brugergruppen fordi

Brugergruppens medlemmer repræsenterer de enkelte boligforeninger og dermed hurtigere kan komme i kontakt med borgerne.

Formanden foreslog, at vi afprøver denne løsning af i 2023/2024 og efterfølgende evaluerer, f.eks. om gruppen skal være selvstændig eller en undergruppe under Brugergruppen. Povl Markussen mente, at det er vigtigt at ad hoc arbejdsgruppen ikke kan udtale sig på vegne af Brugergruppen og Brugergruppen ikke kan udtale sig på vegne af ad hoc gruppen.

Formanden syntes, at der skal ske noget nyt og at man kan få gang i de unge og derfor skal de foreninger som Brugergruppen repræsenterer lave nye grønne tiltag ude lokalt. KB har ønsket forskellige tiltag der skal fange de unge i forskellige klimakampen.

Der blev valgt til medlemmer til ad hoc arbejdsgruppen fra Brugergruppen: Birthe Y. Nielsen fra VA afd. 9 Galgebakken og Jette Sauer fra Grundejerforeningen Damgårdslunden 1 – Valnøddegården.

## Orientering om:

### 5. Tidsplan for budget 2024 v/Steen Westring

- Fjernvarme – Der forventes svagt stigende takster.
- Udebelysning – Der forventes svagt stigende takster
- Affald & Genbrug – Der forventes lettere stigninger

### 6. Analyse af restaffald

Hans-Henrik Høg holdt oplæg ud fra de fremsendte bilag. Den korte version er, at det er et stort behov at øge indsatsen i forhold til information for at sikre bedre sortering særligt i områder med fælles affaldsøer.

Formanden nævnte, at Albertslund længe har været førende indenfor sortering, men nu har de andre kommuner indhentet os, så nu er det tid til nye initiativer i forhold til kommunikation og information ude i de forskellige boligområder.

### 7. Evaluering af Grøn Dag den 29. april 2023

Steen fortalte, at dagen var en succes, med godt vejr og mange gæster, til trods for at der var sparet på forplejning.

### 8. Orientering fra formanden

Formanden havde ikke yderligere bemærkninger.

### 9. Fra Forvaltningen: (Meget kan ses i PowerPoint præsentationen som ligger på hjemmesiden)

- a) Konvertering til fjernvarme v/Steen Westring – I Villabyen er alle tilmeldte inden fyringssæsonen starter. I Herstedøster Landsby, er målsætningen, at alle der ønsker fjernvarme, skal være på inden årets udgang. Der er her over 90% tilslutning.
- b) Fjernvarme v/Steen Westring
- c) Udebelysning v/Steen Westring
  - Alle masterne på Roskildevej skal udskiftes.
  - Forsyningen undersøger samme med Galgebakken muligheden for udskiftning af udebelysningen, skal varetages af Forsyningen.
  - Der moderniseres vejbelysningen på flere veje og stier, fx ved Musikteateret/Rådhuset.
  - Signalanlægget i krydset Albertslundvej/Nordmarks Alle er i dårligt stand pga. påkørsel. En større istandsættelse af signalanlægget er igangsat.
- d) Affald & Genbrug v/Hans-Henrik Høg  
Pia Larsen fortalte, at man som borger i kommunen bliver stillet over for en del krav fx om adgangsforhold mv. Derfor har man som borger også

en forventning om, at kravene går den anden vej så skraldemændene skal stille beholderne på plads. Når man som bøger skriver til VF får man ikke nogen tilbagemelding. Pia opfordrer til, at man bliver hørt og at der bliver gjort noget aktivt. Det burde være en selvfølge at man kan få et kvitteringssvar.

- e) Orientering fra Sundhedsrådet v/Karsten Wenneberg – Rådet planlægger en sundhedsdag den 12. august i Centeret. Der vil blive forskellige aktiviteter.
- f) Orientering fra Naturgruppen – Se referat her.

#### **10. Eventuelt**

Pia Larsen har et spørgsmål til "Giv et praj". Kan vi på næste møde få en melding om hvordan det virker og hvorfor man ikke får et svar.